
Zápisnica 
 

z online zasadnutia Komisie pre kultúru a kreatívny priemysel pri Mestskom zastupiteľstve v Nitre 
zo dňa 08.06.2021 

 
- Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. art. Marián Tesák, Mgr. Daniel Balko, Ing. Tomáš Jursa, 

Darina Kárová, PhDr. Peter Bednár, CSc., ThDr. Tibor Ujlacký, PhD. 
- Ospravedlnení: Pavol Obertáš, PhDr. Ján Vančo, PhD., Mgr. Dominik Hollý 
- Neospravedlnení:  
- Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry 
 
PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
2. Žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice – Hornotabánska ulica  
3. Žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice – Stará veterná ulica 
4. Časový plán zasadnutí komisie v 2.polroku 2021 
5. Návrh na ocenenie – p. Ruttkay 
6. Informatívna správa k príprave prihlášky do druhého kola EHMK2026 
7. Diskusia 
8. Rôzne  
9. Záver 

 
K bodu č.1.: 
Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
p. Král otvoril zasadnutie komisie. Skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. 
 
 
K bodu č.2.: 
Žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice – Hornotabánska ulica 
p. Král predstavil žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice. Opísal jej polohu a 
skonštatoval, že navrhovaný názov sa odvoláva na historický kontext zástavby, ktorá tam kedysi bola. 
 
Uznesenie č.14/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
žiadosť o stanovisko k návrhu na pomenovanie ulice 
a 
 
o d p o r ú č a   
 
pomenovať novovzniknutú ulicu v časti mesta Staré Mesto, katastrálne územie Nitra ako Hornotabánsku 
ulicu. 
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0) 



K bodu č.3.: 
Žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice – Stará veterná ulica 
p. Král predstavil žiadosť o stanovisko k pomenovaniu novovzniknutej ulice. Skonšatoval, že je to ulička 
situovaná pri Piaristoch. Táto ulica sa vraj vždy volala Veterná ulica, názov však zanikol a Veterná ulica 
vznikla v Párovských Hájoch.  
 
Uznesenie č.15/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
žiadosť o stanovisko k návrhu na pomenovanie ulice 
a 
 
o d p o r ú č a   
 
pomenovať novovzniknutú ulicu v časti mesta Staré Mesto, katastrálne územie Nitra ako Starú veternú 
ulicu. 
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.4.: 
Časový plán zasadnutí komisie v 2.polroku 2021 
p. Král skonštatoval, že možné termíny zasadnutí komisie v 2.polroku 2021 boli komisii rozposlané ešte 
v polovici mája. Návrhy vychádzali z toho, že komisia zvykne zasadať v stredu. Harmonogram vychádzal 
aj z minuloročných termínov. Zatiaľ je plánované jedno zasadnutie počas letných prázdnin.  
Komisia sa v diskusii zhodla na predbežných termínoch 11.8., 22.9., 27.10., 10.11. a 15.12.2021. 
 
Uznesenie č. 16/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
žiadosť o schválenie plánu práce Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel pre 2.polrok 2021 
  
a  
 
s c h v á l i l a   
 
plán práce Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel v druhom polroku 2021 v nasledovných 
termínoch: 
11.8.2021, 22.9.2021, 27.10.2021, 10.11.2021 a 15.12.2021. 
 



(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.5.: 
Návrh na ocenenie – p. Ruttkay 
p. Král predstavil materiál – návrh na udelenie Ceny mesta Nitry doc. PhDr. Matejovi Ruttkayovi, CSc. 
Tento návrh predložili PhDr. Peter Bednár, CSc. A PhDr. Karol Pieta, DrSc. Ocenenie je za celoživotnú 
činnosť. 
p. Bednár skonštatoval, že pána Ruttkaya všetci zúčastnení poznajú. Tento rok oslávi jubileum – 60 rokov 
a pri tejto príležitosti podali tento návrh. Myslí si, že pán Ruttkay toho pre mesto Nitru dosť veľa urobil, 
právom by mu patrilo toto ocenenie. 
p. Král v rámci tohto materiálu doplnil, že by chcel navrhnúť na ocenenie aj pani Evu Pavlíkovú. 
 
Uznesenie č. 17/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
návrh na udelenie Ceny mesta Nitry doc. PhDr. Matejovi Ruttkayovi, CSc. za mimoriadne významné 
zásluhy o kultúrny rozvoj Nitry a Slovenskej republiky, osobitne v oblasti historických vied a archeológie a 
za šírenie dobrého mena Nitry doma i v zahraničí  
  
a  
 
o d p o r ú č a   
 
MZ udeliť Cenu mesta Nitry doc. PhDr. Matejovi Ruttkayovi, CSc. za mimoriadne významné zásluhy o 
kultúrny rozvoj Nitry a Slovenskej republiky, osobitne v oblasti historických vied a archeológie a za šírenie 
dobrého mena Nitry doma i v zahraničí. 
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
Uznesenie č. 18/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
návrh na udelenie Ceny mesta Nitry Eve Kubošiovej, rod. Pavlíkovej, za celoživotný mimoriadny prínos pre 
slovenskú divadelnú a filmovú scénu a za rozvoj kultúrno-spoločenského života v Nitre 
  
a  
 
o d p o r ú č a   



 
MZ udeliť Cenu mesta Nitry Eve Kubošiovej, rod. Pavlíkovej, za celoživotný mimoriadny prínos pre 
slovenskú divadelnú a filmovú scénu a za rozvoj kultúrno-spoločenského života v Nitre. 
 
(H: za – 6, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.6.: 
Informatívna správa k príprave prihlášky do druhého kola EHMK2026 
p. Tesák predstavil informatívnu správu. Skonštatoval, že medzinárodná porota tím EHMK2026 vyzvala na 
„preschválenie“ zámeru o uchádzanie sa o titul EHMK2026. Táto správa je určená na aj na zasadnutie 
komisie majetku. Pripomenul, že na jeseň sa odovzdáva druhá prihláška. 
p. Kárová sa spýtala, ako je to v iných mestách v kraji – ako vnímajú postup Nitry do druhého kola. 
Na zasadnutie sa dostavil pán Ujlacký, ospravedlnil sa za meškanie kvôli iným pracovným povinnostiam. 
Prítomných je tak 7 členov komisie. 
p. Tesák odpovedal, že tím EHMK2026 sa bavil s ďalšími trinástimi mestami v Nitrianskom kraji, ak to bude 
potrebné, podpíšu sa memorandá. Nevyžaduje to však ani porota. Sú asi 4 projekty v umeleckom 
programe, ktoré budú realizované v regióne. Doplnil, že v novembri sa odovzdáva BidBook, na konci 
novembra príde porota do Nitry a v decembri je obhajoba a mesto sa dozvie výsledok. 
p. Kárová sa spýtala, kedy sa komisia oboznámi s obsahom BidBooku. 
p. Tesák odpovedal, že tím EHMK2026 sa to pokúsi pripraviť na augustové alebo septembrové zasadnutie 
komisie. Súčasťou BidBooku zatiaľ nebudú (kvôli financiám) žiadne štúdie a pod., tie sa doplnia, až keď 
mesto získa titul EHMK2026. 
 
Uznesenie č. 19/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Informatívnu správu k príprave prihlášky do druhého kola akcie EHMK SR 2026 
  
a  
 
b e r i e    s p r á v u     n a     v e d o m i e.    
 
(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.8.: 
Rôzne 
p. Král spomenul podnet, ktorý mali od občanom na rokovaní VMČ č.2 – Staré Mesto. Ide o podnet 
ohľadne neporiadku na Mostnej ulici po  piatkovej noci. V podnete sa občania pýtali, či je možné obmedziť 
prevádzkové hodiny podnikov alebo ich vyzvať, nech si udržujú čistotu pred podnikmi.  
p. Balko spomenul, že na stretnutí s prevádzkami sídliacimi na pešej zóne sa majitelia prevádzok, resp. 
prevádzkari vyjadrili, že nemajú dostatok smetných nádob. Obdobne je to možno aj na Mostnej ulici. 



p. Král doplnil, že priestranstvo stále upratujú pracovníci Strediska mestských služieb. Pýta sa, či je možné, 
aby SMS toto priestranstvo upratali už skôr, napríklad o piatej hodine rannej (čo je podľa neho nezmysel) 
alebo či môžeme vyzvať prevádzky, aby si udržiavali poriadok a čistotu pred samotnou prevádzkou. A ak 
by to nedodržiavali, môže mesto obmedziť otváracie hodiny? 
p. Balko skonštatoval, že zo stretnutia s prevádzkami vyplynulo, že samotné prevádzky by boli ochotné aj 
finančne prispieť, aby bol poriadok, je to v ich záujme. Je to skôr o tom, že Mesto by malo prísť s nejakými 
návrhmi pre prevádzky. Navrhuje, aby Mesto pozvalo majiteľov prevádzok na Mostnej ulici na spoločné 
stretnutie. 
p. Král poprosil, či by bolo možné preveriť možnosti NKS a zároveň cenu upratovania. 
p. Balko sa na Mostnú pozerá aj cez nočný cestovný ruch, podľa neho je veľké množstvo mladých ľudí, 
ktorí prichádzajú do Nitry práve za zábavou na Mostnej ulici. Osobne by zvýšil kontrolu, dal by tomu určitú 
reguláciu, ale nerušil by otváracie hodiny.  
p. Král oponoval, že toto je kultúrna komisia a (ne)poriadok na Mostnej ulici o niečom vypovedá a je 
potrebné to riešiť, keďže je to súčasť kultúry. Vo viacerých mestách to funguje tak, že v noci ide po ulici 
auto s wapkou a vystrieka celú ulicu. 
p. Balko navrhuje, aby sa Mesto skontaktovalo s NKS, ako vidia riešenie tohto problému, aj s vyčíslením, 
a keď budeme mať túto informáciu, následne je potrebné vyvolať stretnutie s majiteľmi prevádzok na 
Mostnej ulici.  
p. Ujlacký sa spýtal, či v iných zónach v meste býva podobný neporiadok. 
p. Král odpovedal, že nikde v meste nie je takáto koncentrácia podnikov a ľudí.  
 
Uznesenie č. 20/2021   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 8.6.2021 
 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
podnet predsedu VMČ Staré mesto Erika Krála k neporiadku na Mostnej ulici 
  
a  
 
o d p o r ú č a 
 
odboru kultúry vyvolať rokovanie s mestským podnikom NKS k riešeniu problému nečistoty na Mostnej 
ulici a zabezpečeniu nočného čistenia.   
 
(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.9.:  
Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 
Najbližšie zasadnutie sa uskutoční v termíne 11.8.2021. 
 
 
Zapísal: 
   Mgr. Pavol Ferčák       Ing. Erik Král 

zapisovateľ komisie                   predseda komisie  


